
 

 

RAPORT DE ACTIVITATE  - ASNER 2009 
 
 In anul 2009 activitatea ASNER a cunoscut cea mai intensa schimbare dupa multi 
ani. Societatea. reorganizata pe bazele noilor reglementari legale, a fost preocupata de 
inmultirea numarului de membri, de organizarea unor manifestari stiintifice, de a initia 
masuri de standardizare si omogenizare a activitatii neurofiziologice,  de a se plasa pe o 
pozitie corespunzatoare importantei acestui tip de activitati in coexistena si cooperare  u 
celelalte societati profesionale. In acelasi timp ne-am preocupat de reintegrarea societatii 
noastre in cadrul Federatiei Internationale de Neurofiziologie Clinica, Capitolul  European, 
prin plata cotizatiei, votarea noii conduceri a Federatiei, invitarea unor personalitati 
internationale la Bucuresti. 
 
 De la inceput am subliniat ideea ca ASNER nu este o organizatie noua, ci o 
cotinuatoare a Societatii Romane de Neurofiziologie Clinica, societate cu traditie si istorie 
in panoplia organizatiilor stiintifice din Romania. Bineinteles, ca aceasta asumare a istoriei 
nu este doar formala ci este conditionata de o activitate stiintifica demna de performantele 
celor ce au fost inaintea noastra. 
 
 Echipa ASNER este compusa din: 
Dr Tudor Dimitrie Lupescu - presedinte 
Dr Ioana Mandruta - vicepresedinte 
Dr Mihai Moldovan - director stiintific, webmaster 
Dr Bogdan Florea - secretar 
Dr Ayghiul Elmi Mujdaba - trezorier. 
 Are un sediu social in Bucuresti, Intr Dr fElix 2, bl M4, ap 187, sector 1. 
 Avem un website profesionist: www.asner.org, sustinut de catre Mihai Moldovan. 
Email: contact@asner.org 
 Societatea are conturi in RON si in Euro in Banca Transvania. 
  
 
 A. Activitatea profesionala 
   
 Intalniri periodice: 
 Am organizat intalniri periodice ale membrilor ASNER in ...... Au fost prezentate 
lucrari de neurofiziologie, s-au discutat probleme organizatorice. Dezavantajul este 
reprezentat de faptul ca participarea este relativ limitata la membrii ASNER din Bucuresti, 
participarea colegilor din provincie fiind in  mod obiectiv, redusa. 
 Prima activitate de amploare a fost reprezentata de Simpozionul de Neurofiizologie 
care a deschis Congreul National de Neurologie din mai 2009, la care am fost sprijiniti de 
catre dl Prof Dr Ovidiu Bajenaru.  
 A fost un simpozion foarte reusit care a fost onorat de participarea dlui Prof dr 
Christian Krarup din Danemarca, care a sustinut si o conferinta. S-au mai prezentat o 
initiativa de consens privind neurofiziologia poliradiculonevritei cronice inflamatorii 
demielinizante, lucrari stiintifice, prezentari de cazuri.  
  
 Conferinta Nationala din 26 - 27 septembrie a fost cel mai important eveniment al 
societatii noastre in anul 2009. Din cate stiu, un asemenea eveniment nu s-a mai 
organizat din 1996.  
 Pregatirea conferintei a presupus eforturi organizatorice extraordinare, dar faptul ca 
am reusit sa obtinem sponsorizari consistente, un loc de desfasurare de exceptie (hotelul 
J.W.Marriott), conferentiari de mar valoare, atat din tara, unde am incercat sa strangem in 



 

 

jurul nostru seniori ai neurofiziologiei romanesti, cat si din strainatate, un numar consistent 
de participanti, a constituit pentru noi o mare satisfactie. 
Conferinta a fost structurata pe doua planuri: pe de o parte - prezentarea de lucrari de tip 
review in diferite domenii ale neurofiziologiei, pe de alta parte - organizarea a doua 
workshop-uri de EEG condus de dr Ioana Mandruta si respectiv, electromiografie condus 
de dr Tudor Lupescu. 
  Mentionam conferentiarii invitati din strainatate: 
- Prof Reinhard Dengler, Hannovra, secretar / trezorier IFCN 
- Prof Christian Krarup, Copenhaga 
- Prof Hessel, Franssen, Utrecht 
- Prof Pierre Bouche, Paris,  
- Prof Florin Amzica, Montreal, 
- Dr Stefano Simonetti, Genoa 
- Dr Corinne Pottier, Paris, 
- Dr Pierre Lozeron, Paris 
- Dr Sergiu Groppa, Kiel 
- Dr Sandor Beniczky, Dianalund, Danemarca 
- Dr Mihai Moldovan, Copenhaga 
 
Conferentiarii romani au fost: 
- Prof Valeriu Nestianu, 
- Prof Alexandru Serbanescu  
- Prof Dumitru Constantin 
- Dr Dan Psatta 
- Conf Dr Cristina-Aura Panea 
- Dr Valentin Bohotin 
- Dr Bogdan Florea 
- Dr Tudor Lupescu 
S-au acordat premii pentru sectiunea poster. 
 Trebuie sa mentionam importanta acestei manifestari pe care noi o consideram de 
referinta, deoarece ne-a plasat pe un anumit nivel de activitate, si ne obliga pe viitor la 
mentinerea unui anumit standard de calitate, sub care nu mai putem cobori. 
 
B. Activitatea organizatorica 
 La inceputul anului 2009 aveam inscrisi un numar de 20 membri. In urma eforturilor 
colegilor Ayghiul Elmi Mujdaba, Bogdan Florea si Mihai Moldovan, care au pus la punct o 
metodologie eficienta,  putem raporta la sfarsitul anului 53 membri. 
 Dr Bogdan Florea a asigurat majoritatea detaliilor organizatorice privind 
desfasurarea simpozionului si, mai ales a conferintei, standul societatii de la Congresu 
National de Neurologie, standul secretaraitului conferintei.  
C.Activitatea financiara 
 A fost asigurata de catre dr Ayghiul Elmi Mujdaba si dr Bogfdan Florea,si a constat 
in colectarea taxei de inscriere in societate, a cotizatiei anuale si a taxelor de participare la 
conferinta. Totodata au asigurat gestionarea corecta a fondurilor obtinute conform celor de 
mai sus, dar si din sponsorizari. Au efectuat platile necesare achizitionarii unui minim de 
patrimoniu, dar si a cheltuielilor legate de organizarea simpozionului si a conferintei.  
 
D. Cooperarea interna 
 ASNER isi propune sa stabileasca relatii de colaborare cu toate societatile stiintifice 
medicale si nu numai, care au ca preocupare domenii de interferenta cu neurofiziologia. 
Avem deja relatii privilegiate cu Societatea de Neuologie din Romania, primind permanent 



 

 

sprijinul dlui Prof Dr Ovidiu Bajenaru, si cu Societatea de Studiu a Neuroprotectiei si 
Neuroplasticitatii din Romania, dl Prof Dr Dafin Muresan dovendindu-se un bun prieten.  
 
E. Activitatea pe plan extern 
 In paralel cu reorganizarea interna ne-am preocupat de reintegrarea noastra in 
IFCN, Capitolul European. Inca de la sfarsitul anului 2008 am comunicat conducerii IFCN, 
respectiv presedintele Hiroshi Shibasaki si secretarul Reinhard Dengler,  reactivarea 
societatii noastre. Am primit raspunsuri prompte de incurajare, care ne-au aratat ca in 
coimunitatea internationala a neurofiziologilor putem gasi prieteni. 
 Am platit la IFCN cotizatia care revine membrilor societatii noastre, pentru anii 2008 
si 2009. 
 Am votat noua conducere a IFCN, care isi va incepe mandatul dupa Congresul 
IFCN  de la Kobe (nov 2010) - respectiv: Presedinte - Paolo Rossini, secretar - Prof Daniel 
Ciblis, trezorier -  Reinhard Dengler, membri supleanti: Prof Kerry Mills si dr Lawrence 
Phillips. 
 Am votat schimbarea unor prevederi ale statutului Capitolului European, legate de 
alegerea unor persoane din conducerea acestuia in conducerea IFCN. 
 
G. Obiective, planuri 
1. Plata cotizatiei la IFCN; colectarea cotizatiei de la membrii ASNER. 
2. Organizarea de manifestari stiintifice 
 Pentru 2010 avem in proiect 3 evenimente: 
- Conferinta: “Epilepsia - analiza criteriilor de indicatie operatorie: chirurgia epilepsie la 

pacientul adult”, in conjunctie cu RONEP  - februarie 2010, Bucuresti; 
- Scoala de Vara ASNER  pentru tineri neurofiziologi - iulie 2010, Eforie Nord;  
- Conferinta Nationala de Neurofiziologie Clinica - oct 2010, Cluj Napoca. 
3. Instituirea premiului “Mircea Steriade” pentru tineri neurofiizologi; 
4. Publicarea in Revista de Neurologie a unor articole din domeniul neurofiziologiei.            
5. Sprijin pentru tineri neurofiziologi pentru obtinerea de burse. 
6. Participarea unor delegati romani la Congresul International de Neurofiziologie Clinica 
de la Kobe, 28 oct - 1 nov 2010, Kobe, Japonia. 
7. Participarea la alte manifestari stiintifice neurologice care contin subiecte, sectiuni, 
sesiuni de interes neurofiziologic. 
8. Accesul la revista IFCN “Clinical Neurophysiology”. 
  


